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Vores samfund står overfor en kæmpe omvæltning med udbredelsen af kunstig intelligens. Det 
samme gør vores sundhedsvæsen.  
 
Vi ønsker, at Region Hovedstaden skal gå foran med at implementere relevante AI-løsninger som kan 
øge kvaliteten for patienterne og kan være arbejdskraftreducerende. Forslagene må gerne koste her 
og nu i implementering, men målsætningen er, at de på sigt skal give overskud enten økonomisk, 
arbejdskraftreducerende eller i patienternes tidsforbrug. 
Vi ønsker ikke at Region Hovedstaden selv skal udvikle AI-løsninger, men at vi skal være hurtige til at 
implementere “metervarer”. 
 
Det må være eksperterne der peger på hvilke AI-løsninger der giver mening. Specifikt ønsker vi dog, 
at der ses på om det er muligt at implementere en AI-løsning der kan “oversætte” journaler i Min 
Sundhedsplatform til “hverdagsdansk” jf. politikerspørgsmål 018-24. 
 
Det foreslås, at der afsættes en særskilt pulje til indkøb og implementering af AI i sundhedsvæsenet, 
administrationen og andre relevante steder i regionens arbejde. 
 
Forslagene må gerne koste her og nu i implementering, men målsætningen er, at de på sigt skal give 
overskud enten økonomisk, arbejdskraftreducerende eller i patienternes tidsforbrug.  
 
 

 


